

目次

试验研究

- 81 升温速率和烧成温度对95多晶氧化铝纤维性能的影响 徐建峰 傅顺德 刘丽彬等
85 CaO和 γ - Al_2O_3 配比对合成片晶状六铝酸钙的影响 曾春燕 易 帅 刘艳改等
89 攀钢铁水罐用后高铝残砖分析 韩兵强 王长民 杨 强等
93 叔丁醇基凝胶注模成型制备氧化铝多孔陶瓷 徐鲲濤 孙 阳 黄 勇等
96 常压干燥法制备 SiO_2 气凝胶粉体 王冬冬 丁书强 王自强等
100 以硅灰、白炭黑、硅溶胶为硅源合成碳化硅晶须的研究 李心慰 曲殿利 李志坚等
103 梅钢焦炉用后硅砖显微结构分析 洪建国 周宁生 姚金甫等

开发应用

- 107 钢包渣线用超低碳MgO-MA-C砖的研制与应用 薛军柱
110 硅溶胶结合刚玉-莫来石浇注料的研制及应用 熊继全 代 洁 彭云涛等
112 引流砂含水量对钢包自动开浇率的影响 刘 锋 刘志强 赵惠忠等
115 用后镁碳砖回收料加入量和粒度对镁碳砖性能的影响 满斯林 张国栋 刘海啸等
118 镁砂加入量对铝镁质摆动流嘴预制件性能的影响 唐龙燕 张惠兴 余利华等
120 热风炉热风管道理用新型灌浆料的研制与应用 宋颖涛

技术讲座

- 122 六铝酸钙材料及其在铝工业炉中的应用 陈肇友 柴俊兰
126 Cr_2O_3 - Al_2O_3 - ZrO_2 高铬制品 尹洪基 吴爱军 陈人品等

综合评述

- 130 IF钢生产用耐火材料的技术发展 林育炼
137 Al_2O_3 -C耐火材料抗氧化性研究进展 刘广华 姚金甫 田守信等

讨论·交流

- 141 耐火材料能谱分析准确性讨论 王米娜 傅秋华 李雪冬
146 陶瓷纤维模块在工业炉中的应用与实践 王 鲁
149 钢铁企业耐火材料招标采购 王 瑞
152 提高天铁热轧180 t精炼钢包自开率的措施 张志刚

标准·检测

- 154 耐火材料抽样验收标准评说——从真实事例分析GB/T 10325修订的必要性 王孝瑞 杜文忠 王晓利
157 刚玉原料中碳化物的化学分析及处理去除 李明建

综合信息

2010年全国耐火材料产量统计(92); 镁铬砖粉化现象的抑制(136); 2010年全国耐火原材料进出口贸易情况统计(140); 2011全国不定形耐火材料学术会议征文通知(145); 现行有效耐火材料标准目录(159~160)
万方数据

Main Contents

- 81 Influence of heating rate and calcining temperatures on properties of 95 polycrystalline alumina fiber
Xu Jianfeng, Fu Shunde, Liu Libin, et al
- 85 Influence of molar ratio of CaO and γ - Al_2O_3 on synthesis of lamellar calcium hexaluminate
Zeng Chunyan, Yi Shuai, Liu Yangai, et al
- 89 Analysis on used bauxite based brick in torpedo ladle of Pangang
Han Bingqiang, Wang Changmin, Yang Qiang, et al
- 93 Preparation of porous alumina ceramics by TBA based gel-casting process
Xu Kunhao, Sun Yang, Huang Yong, et al
- 96 Preparation of silica aerogel powder by ambient pressure drying
Wang Dongdong, Ding Shuqiang, Wang Ziqiang, et al
- 100 Preparation of SiC whiskers from silica fume, amorphous silica, and silica sol
Li Xinwei, Qu Dianli, Li Zhijian, et al
- 103 Microstructure analysis of silica brick used in coke oven of Meisteel
Hong Jianguo, Zhou Ningsheng, Yao Jinfu, et al
- 107 Development and application of ultra-low-carbon containing $\text{MgO-MgAl}_2\text{O}_4\text{-C}$ bricks for ladle slag line
Xue Junzhu
- 110 Development and application of silica sol bonded corundum-mullite castables
Xiong Jiquan, Dai Jie, Peng Yuntao, et al
- 112 Effect of water content of stuffing sand on ladle free-opening performance
Liu Feng, Liu Zhiqiang, Zhao Huizhong, et al
- 115 Effects of additions and particle size of recycled magnesia carbon brick on properties of magnesia carbon brick
Man Silin, Zhang Guodong, Liu Haixiao, et al
- 118 Effect of magnesia addition on properties of precast alumina-magnesia block for tilting trough
Tang Longyan, Zhang Huixing, Yu Lihua, et al
- 120 Development and application of a new grouting material for hot blast pipeline of hot blast stove
Song Yingtao
- 122 Calcium hexaluminate(CA_6) material and its application in aluminium industry
Chen Zhaoyou, Chai Junlan
- 126 $\text{Cr}_2\text{O}_3\text{-Al}_2\text{O}_3\text{-ZrO}_2$ high chrome refractories
Yin Hongji, Wu Aijun, Chen Renpin, et al
- 130 Technical development of refractories for IF steel technology
Lin Yulian
- 137 Research of oxidation resistance of alumina carbon refractories
Liu Guanghua, Yao Jinfu, Tian Shouxin, et al

Sponsor : Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd.(LIRR)

Editor and Publisher : The Editorial Board of NAIHUO CAILIAO

Editor-in-chief : Prof. CHAI Junlan

Add : 43 Xiyuan Road, Luoyang, Henan 471039, China

Tel : +86-379-64205958

Fax : +86-379-64205968

E-mail : CJL@NHCL.COM.CN

Web Site : <http://www.nhcl.com.cn>

Subscription rate : USD 150(overseas, including air mail postage)

万方数据

Sponsored by Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR), established in 1966, NAIHUO CAILIAO (Refractories) is the only technical journal in Chinese in China's refractories industry that reports current situations of the R & D, production and application of refractories in China together with the development status and trend of refractories science and technology abroad. NAIHUO CAILIAO is published bimonthly and distributed both at home and abroad with the annual distribution circulation of 30 thousand copies.

NAIHUO CAILIAO also affords space for advertisement which is beneficial to the manufacturers and users home and abroad to establish connection between them, to promote production and sales and especially help foreign companies share China's market.